
mételni, mert két körzetet öt-öt szava
zattal elbuktunk, de 1990 óta először 
fordult elo]T^gy"a fTcfesíotven szá
zalék fölött szerepelt egy választáson. 
Mindezt úgy, hogy két megyei jogú vá
rosban, Hódmezővásárhelyen és ná
lunk volt ki-ki meccs. S amíg a jobbol
dalinak kikiáltott Hódmezővásárhe
lyen elvérzett a Fidesz-KDNP, addig 
nálunk, a baloldali bázisú Nyíregyhá
zán nyertünk, ami hatalmas eredmény 
-  emelte ki Kovács Ferenc.

A járványhelyzet miatt idén elmarad az adventi vásár

nek, hogy szeretik a települést, mert a 
megyeszékhelyen minden fontosat el
érnek, jó a tömegközlekedés, magas a 
szolgáltatások színvonala, és helyben 
sok jó program van. Nagyon örülnek 
annak is, hogy évről évre egyre több 
épület, intézmény újult meg, a kerék
párutak építését pedig kifejezetten üd
vözölték.. -  Jellemzően el tudnak he
lyezkedni a városban az emberek, de 
sok függ attól, hogy egy adott mun
kakeresőnek milyen szakmája, hiva
tása van -  jegyezték meg egyetértve.

NYÍREGYHÁZA
MEGKERÜLHETETLEN
Egy idősebb férfi a városháza előtti té
ren várakozik. Először -  többekhez ha
sonlóan -  nem kíván a várossal kap
csolatos érzéseiről beszélni, aztán meg
gondolja magát. Elmondja, hogy évti
zedekkel ezelőtt költözött Nyíregyhá
zára, ahol munkát és szolgálati lakást 
kapott. A gyermekei itt nőttek fel, és 
ma már ő is teljes mértékben a saját
jának érzi a várost. A férfi úgy véli, 
hogy a megyeszékhely megkerülhe
tetlen a régióban, a szerepe megkér
dőjelezhetetlen a térségben, talán túl
ságosan is központi szerepet tölt be. 
Szavai szerint Nyíregyháza látványos 
fejlődésen van túl, és az utóbbi idők
ben rengeteg kevésbé szembetűnő, de 
nagyon is fontos, főként infrastruktu
rális fejlesztéseket hajtottak helyben 
végre. Kiemeli ugyanakkor, hogy még

ember él a városban, akik a korona- 
vírus-járvány okozta nehézségek mi
att még frusztráltabbak. Kitért arra is, 
hogy bár a Nyíregyházi Egyetem mára 
vesztett a vonzerejéből, ma már a fel
vételiző fiatalokért küzdenek, és nem 
a diákok harcolnak a helyekért. -  Meg 
kellene nyitni az egyetemet a felvidéki 
és a kárpátaljai hallgatók előtt, persze 
a koronavírus-járvány miatt ez most 
nem lehetséges -  teszi hozzá. Kérdésre 
rámutat arra, hogy nagy fejlesztések
re már nincs helyben szükség, min
den megvan Nyíregyházán, amire az 
embereknek szükségük lehet.

HELYBEN MINDEN 
ELÉRHETŐ
Egy fiatal férfi az egyik pénzintézet 
előtt várakozik, és közben nyugodtan 
cigarettázik. Elmondja, hogy a felesé
gével Ungvárról költöztek ide, jól ér
zik magukat, megtalálták a számítá
sukat, ezért házat szeretnének venni 
helyben. Szeretik a várost, mert nyu
godt, itt képzelik el a jövőjüket. Kritika
ként azt fogalmazza meg, hogy reggel 
és délután túl nagy a forgalom a köz
pontban, olyankor nehéz közlekedni, 
s a közbiztonságon is lehet még javí
tani. A férfi is úgy gondolja, hogy a 
város békés, és minden elérhető egy 
család számára.

A városközponthoz közel, az egyik 
parkban egy négygyermekes anyuka 
legkisebb lányát tolja babakocsiban. Ő 
az oktatás magas színvonalát emeli ki 
pozitívumként. -  Mind a három na
gyobb gyermek más bölcsődébe, óvo
dába és iskolába járt és jár, de csak po
zitív tapasztalataink vannak, nagyon 
jók helyben a tanárok -  hangsúlyozza 
a nő. Nem örül azonban annak, hogy 
a településen alacsony a közlekedési 
kultúra, és sokszor nehéz a központ
ban parkolóhelyet találni. Ám ő is sze
reti várost, amit barátságosnak, biz
tonságosnak tart, és ahol szerinte is 
minden elérhető, amire egy család
nak szüksége van. Ő e?t gondolja a 
legfontosabbnak.

Egy évtizednyi kemény munkával 
Nyíregyháza felemelkedett a lesaj
nált települések közük és fejlődő 
pályára állt* Először 2010 és 2012 
között a várost meg kellett men
teni a csődtől, majd a következő 
ciklusban fejlesztések sorát való
sították meg* Ebben az öt évben a 
munkahelyteremtésre, a gazda
ságfejlesztésre koncentrálnak, és 
nagy figyelmet fordítanak a fia
talok megtartására, hazacsábítá
sára* Az emberek Nvíregyházán 
értékelik a polgári \ árosvezetés 
fáradozásait és hálásak az elért 
eredményekért*

Borsodi Attila

-  Bár már tíz éve volt, amikor Nyír
egyháza polgármesterivé választot
tak, az átadás-átvétel folyamata és az 
azt követő időszak olyan mély nyomo
kat hagyott bennem, hogy a mai na
pig minden mozzanatra 'ól emlékszem
-  bocsátotta előre Kovács Ferenc (Fi
desz-KDNP), Nyíregyháza első em
bere, aki 2010-ben Csabai Lászlónét 
(MSZP) váltotta a Szabolcs-Szatmár- 
Bereg megyei település élén. A kor
mánypárti politikus rámutatott arra, 
hogy a megválasztását követően egy 
mindenre kiterjedő, teljes kimutatást 
kért az önkormányzat pénzügyi hely
zetéről.

-  A hivatal dolgozói először azt kö
zölték velem, hogy a szállítói tartozá
sok összege 1,3 milliárd forint, ami már 
önmagában nagyon sok v o lt  ahhoz ké
pest, hogy egy fillér sem volt az önkor
mányzat számláján. Nem sokkal ké
sőbb felkértem Szebellédi Istvánt, az 
akkori Budapesti Gazdasági Főiskola 
Pénzügyi Számviteli Karának intézeti 
tanszékvezetőjét, hogy végezzék el az 
önkormányzat teljes átvilágítását. En
nek az eredménye december közepén 
lett meg, s kiderült, hogy valójában 4,7 
milliárd forint a lejárt tartozás, s a hi
telfelvételből származó adósság meg
közelítette a 24 milliárd forintot Üres 
kassza, kifizetetlen számlák, sorban 
álló hitelezők, kivéreztetet t cégek, rosz- 
szul megtervezett fejleszt ések, a pénz
ügyi helyzet több mint reménytelen volt
-  mondta Kovács Ferenc. Hozzáfűz
te azt is, hogy az intézmények napról 
napra éltek, semmi sem működött ész
szerűen és gazdaságosan.

ERŐLTETETT
SIKERPROPAGANDA
-  Nem fizették a közvilágítást, az el
avult távfűtési hálózat miatt bármikor 
leállhatott volna a fűtés, és közben jöt
tek a bankvezetők, akik szintén a pén
züket követelték, kilátástalan, csőd
közeli helyzetben voltunk. Mindez a 
választások után derült ki, hiszen az 
előző városvezetés csak a sikerpropa
gandát erőltette -  tájéko tatott Nyír
egyháza polgármestere.

Kovács Ferenc emlékeztetett arra, 
hogy a következő években sokszor kel
lett kemény döntéseket hozni, és évek 
óta halogatott problémákat megoldani, 
de önerőből stabilizálták a város költ
ségvetését. -  Először feláll ítottunk egy 
diagnózist, koncepciót alkottunk, majd 
programot készítettünk, amit végrehaj
tottunk. Megállítottuk a pénzek elfo- 
lyását, a teljes intézmény rendszert át
világítottuk, átütemeztük a hiteleket, 
sikerült stabilizálni a város pénzügyi 
helyzetét. Elsőként az itt adózó kis
vállalkozásoknak fizettük ki a rég le
járt szállítói tartozásokat. Felállítottuk 
a polgármesteri kabinetet, szigorúbb

Kovács Ferenc, a város első embere fontosnak tartja, hogy minden korosztályra odafigyeljenek

gazdálkodásra bírtuk a város cégeit. 
Két év alatt megtettük azokat a lépé
seket, amelyekkel elkerültük a pénz
ügyi összeomlást -  fogalmazott a pol
gármester.

HÉT ÉVE NINCS HIÁNY
Az első komolyabb fejlesztést 2013-ban 
tudták elindítani, azóta a város költ
ségvetésében nincs hiány. A helyzet 
akkor lett még könnyebb, amikor az 
állam átvállalta a város adósságállo
mányát. -  A rendteremtés után jöhet
tek a fejlesztések minden területen. A 
távhő rendszerre és a belvíz elleni vé
dekezésre több milliárd forintot for
dítottunk, és további beruházásokat 
tervezünk. Hatalmasat léptünk előre 
a földutak aszfaltozásában, út- és jár
daépítésben, csomópontok újultak meg 
és körforgalmak épültek, s mára meg
közelíti a nyolcvan kilométert a kerék- 
párút-hálózatunk hossza. Nagy ered
mény, hogy megépült a nyugati elke
rülő út, és ezzel 75 százalékban elké
szült a város körüli körgyűrű. Az el
múlt években mind a kilenc bölcsődén
ket és 34 óvodánkat felújítottuk, újat 
is építettünk a kórház területén, ami
nek most, koronavírus-járvány idején, 
nagy hasznát vesszük. Nagyon sokat 
költöttünk más intézményeink, az is
kolák, egészségügyi és szociális ellátó- 
rendszer épületeinek energetikai fej
lesztésére és korszerűsítésére. Felújí
tottuk a gyógyfürdőnket is, és egy sike
res minősítési folyamatnak köszönhe
tően Sóstógyógyfürdő nemzeti gyógy
hely lett -  sorolta az eredményeket a 
polgármester.

Szavai szerint a turisztika a másik 
olyan terület, ahol nagyon jó eredmé
nyeket értek el. Építettek két hotelt, 
amelyek a város tulajdonában vannak, 
mindkettővel díjakat nyertek. A fejlesz
téseknek hála a vendégéjszakák szá
ma tíz év alatt 110 ezerről 250 ezerre 
növekedett, és jelentősen emelkedett 
az ellátás színvonala is. -  Az embe
rek pedig elismerik a munkát, ennek 
eredményeként a Fidesz 2010 óta itt 
minden választást megnyert. Az el
múlt két ciklusban a polgári erőknek 
mindig kétharmaduk volt a közgyű
lésben. Tavaly ezt nem sikerült megis-

Fotók: Bach Máté

kező öt évben pedig felújítottuk az in
tézményeinket és az infrastruktúrát. 
A mostani ötéves ciklusban a munCa- 
helyteremtjsre, a ga%áa ságfejlesztésre 
koncentrálunk, és arra, hogy a fiatalo
kat megtartsuk a városban, sőt lehető
ség szerint hazacsábítsuk őket. Ehhez 
munkahelyekre van szükség, a helyi 
cégek sokat bővítettek eddig is, de ezt 
a munkát folytatni kell. Új ipari par
kot hozunk létre, amelynek köszönhe
tően további vállalkozások települhet
nek be. Ezzel tovább növekedhetnek 
a bevételeink, és több forrás marad a 
város további fejlesztésére. Ehhez ma 
már megvan az erőnk -  fűzte hozzá.

A városháza előtti téren az adven
ti díszítés zajlik, de a járványhelyzet 
miatt idén a programok és a vásár is 
elmarad. A megyeszékhely központjá
ban -  a kora délutáni időpont ellenére

program, a minden évben biztosított 
tanszercsomag-támogatás az alsó ta
gozatos diákoknak vagy a karácsonyi 
ajándékcsomag a város nyugdíjasainak. 
Utóbbiak száma több mint 25 ezer fő.

Az elért eredmények ellenére a pol
gári városvezetés nem dől hátra Nyír
egyházán, hanem tovább építi a me
gyeszékhelyet. -  Az első ciklus a vá
ros rendbe hozataláról szólt, a követ-

-  sokan sétálgatnak, a diákok hazafelé 
tartanak az oktatási intézményekből, 
míg mások az ügyeiket intézik. Nem pa
naszkodhat a forgalomra az egyik Dó
zsa György utcai büfé sem, ahol ebéd
időben sokan csillapítják éhségüket, 
így tesz két fiatal nő is, egyikük hely
ben lakik, míg barátnője egy éve köl
tözött el Nyíregyházáról, de a város
ban nőtt fel. Mindketten arról beszél-

MEGTARTANÁK 
A FIATALOKAT
A politikus szerint ez sok mindennek is 
köszönhető, az elért eredmények mel
lett többek között annak, hogy min
den korosztályra odafigyelnek. S ennek 
az odafigyelésnek csak egy kis szele
te a fiatalokat megszólító Hazavárunk

Tíz éve nemcsak új polgármestere, 
de gazdája is van Nyíregyházának
A megyeszékhely megjárta a poklot, csaknem csődbe ment, viszont ma már újra virágzik


